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WILMA HALVARSSON – 

En av 33 stolta  
SLHF-stipendiater 
Sidan 2–3
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Nya stolta  
stipendiater 
SLHF har, tillsammans 
med Viktualiehandlarna 
och stiftelserna, delat ut 
närmare 1,4 miljoner kronor 
i utbildningsstipendier 
till 33 butikstalanger. 

OLOF SIMONSSON, dryckesguru på Hemköp 
Hornstull, ska läsa Butiksledarprogrammet, 
BLP, tack vare stipendium från SLHF. 

Olof Simonsson, Hemköp 
Hornstull, tar nu nästa  
steg tack vare utbildnings-
stipendium från SLHF.

NU VÄNTAR BUTIKSLEDARPROGRAMMET, BLP,  
med Boosta och SLHF-Akademin. 

Olof Simonsson praktiserade på Hemköp Mariahallen 
under gymnasiet. I dag har han rollen som säljledare 
kolonial på Hemköp Hornstull. I de lokala annonserna 
har Olof lyfts fram som butikens egen ”dryckesguru”.
– Dryckesavdelningen ligger mig särskilt varmt om 
hjärtat, det är kul att jobba med premium och små-
skaliga hantverksbryggerier.

HUR SKA UTBILDNINGEN HJÄLPA DIG FRAMÅT?
– Jag kommer att kunna utveckla mitt ledarskap för 
att driva hela teamet framåt. Det går inte att göra 
allt själv, det gäller att göra alla delaktiga och skapa 
engagemang i teamet. 
– Mitt mål är att ta mig så långt som det går och att 
lära mig så mycket som möjligt under tiden, att hela 
tiden utvecklas är det viktigaste av allt, avslutar  
Olof Simonsson.  n

TYVÄRR UTEBLEV JU DEN SEDVANLIGA strålglansen 

kring stipendieutdelningen i samband med  

årsmötet även i år.

– Vi gör det bästa av situationen och vi kommer 

att bjuda in samtliga stipendiater till Adolfsberg 

i september, även förra årets stipendiater. Det blir 

middag, diplomutdelning och andra festligheter, 

säger SLHF:s vd Peter Reneström.  n

Dryckesguruns nästa steg
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Åter till det gamla 
eller ser vi en ny tid 
framför oss? 

Corona, covid-19, pandemin. Det är nu cirka 15 
månader sedan den landade i våra liv och våra 
verksamheter. Vissa har drabbats av stora påtvingade 
förändringar och för andra har påverkan varit mer 
begränsad. Många har även drabbats av sorg  
i samband med smittan som slog till.

Är det en ny tid vi ser eller går allt bara tillbaka  
till tiden före mars 2020? 

Jag tror inte det. Jag tror att vi kommer se bestående 
beteendeförändringar hos oss alla, mer eller mindre. 
Vad kan det innebära för SLHF:s verksamhet och  
för återstoden av 2021? 

Vi räknar med att under september kunna börja med  
olika sociala aktiviteter, men i lite mindre skala och 
med lite mer genomtänkta upplägg. Först ut räknar vi 
med att Bridgeklubben och Handelspantrarna kommer 
att vara, tätt följt av Färskvaruklubben. Tillsammans 
med Butiksnätverket (Tidigare Karriärklubben) planerar 
vi för en stipendiekväll med barbecue, bärs och 
stand up, där stipendiaterna från i år och även från 
förra året uppmärksammas. Preliminärt datum  
är 11 september i Villa Adolfsberg.

Vi planerar för tre seminarier, om affärsjuridik, 
generationsskifte respektive krishantering under 
september-november, där vi kommer att prova en 
annan tidpunkt och starta med lunch klockan 13.00, 
med avslutning innan det blir köer i eftermiddags-
trafiken. Dessutom kör vi på med de kostnadsfria 
utbildningarna i Villa Adolfsberg under hösten  
som ni får löpande information om. 

Villa Adolfsberg ja, vi har från hösten ett nytt konferens-
rum på övervåningen och dessutom ett kök med ny 
och bättre anpassad utrustning för er som hyr.
 
Trevlig sommar!

Wilma vårdar 
butikstraditionen

Wilma Halvarsson, Ica Super-
market Kringlan i Södertälje,  
ska fördjupa butikskunskaperna 
med hjälp av SLHF-stipendiet. 

WILMA HALVARSSON började i butiken 2017, i dag är 
hon ansvarig för bröd och mejeri.
– Det är mina första avdelningar, jättekul, mejeri  
är min favoritavdelning men jag vill lära mig fler 
områden, jag är extra sugen på frukt och grönt. 

Wilma är uppvuxen i butiksmiljön, familjen har en mycket 
lång butikstradition, i centrala Södertälje. Traditionen 
kan leva vidare tack vare Wilmas engagemang på  
Ica Supermarket Kringlan.

– Mormor och morfar hade radiobutik här, gammel-
farmor jobbade också, och morbror. Tyvärr blev det 
konkurs i och med pandemin.

I höst blir det Ica Skolans Butiksledarutbildning,  
BLU, tack vare stipendiet.

Handlaryrket är ett drömyrke enligt Wilma Halvarsson, 
20 år, även om vägen dit är lång.
– Jag ska fokusera på BLU och lära mig så mycket jag 
kan. Kundkontakten är min starka sida, det är den som 
är det roligaste och som gör att alla dagar blir olika.  n

FOTNOT: Kolla in videopresentationerna med Olof Simonsson 
och Wilma Halvarsson på SLHF:s hemsida.

2021 års SLHF-stipendiater, redovisade inom respektive stipendiefond,  
utan inbördes ordning:

•  STIFTELSEN OTTO OCH ELSA RIETMANNS STIPENDIEFOND: 
 Mayra Bran, Ica Supermarket Bro.
• VIKTUALIEHANDLARNAS BIDRAGSKASSA: 
 Daniel Matz, Ica Supermarket Kungsholmstorg,  
 Linn Wennergrund Wahl, Ica Supermarket Fridhemsplan,  
 Julia Larsson-Berggren, Hemköp Krusboda, Sandra Pettersson,  
 Ica Supermarket Enskededalen, Anna-Lena Hesselgren, 
 Ica Nära Essingen, Philip Grip-Eder, Ica Kvantum Täby centrum,  
 Filip Nyberg, Ica Nära Humlegården, Rebecka Hörnsäter,  
 Hemköp Gustavsberg, Pontus Andersson, Ica Kvantum   
 Lidingö, Oscar Frosteryd, Ica Kvantum Täby centrum,   
 André Frej, Ica Supermarket Ektorp, Lisa Johannesson, 
 Ica Supermarket Enskededalen, Vincent Bjuremark, 
 Ica Kvantum Tyresö, Tove Fransson Lindqvist, Ica Kvantum  
 Tyresö, Josefine Karlsson, Ica Supermarket Saltsjöbaden,  
 Johanna Lindbom, Ica Supermarket Högdalen.  n

•  ICA-SKOLANS STIPENDIUM: 
 Josefine Wallin, Ica Supermarket Hässelby Torg,  
 Nathalie Lövgren, Ica Maxi Häggvik. 
•  BOOSTA MAT & SÄLJS STIPENDIUM: 
 Ida Gabrielsson, Ica Supermarket Bro.
•  STIFTELSEN MILLI OCH CARL PALMÉRS TESTAMENTSFOND:
 Michelle Molin, Hemköp Hornstull,Tor Röcklinger, 
 Tempo Hjorthagen, Olof Simonsson, Hemköp Hornstull,   
 Luis Eduardo Villamizar Osorio, Ica Maxi Häggvik, 
 Luciano Cau, Ica Maxi Södertälje, Emma Schaffert, 
 Ica Kvantum Åkersberga, Wilma Halvarsson, Ica Super- 
 market Kringlan, Nils Hartikainen, Hemköp Hornstull, 
 Jacob Aronsson, Ica Maxi Barkarbystaden, Sara Lindberg,  
 Ica Maxi Häggvik, Anders Einarsson, Ica Nära Järvastaden. 
•  STIFTELSEN SIGURD JOHANSSONS STIPENDIEFOND 
 + SMÅFONDERNA:   
 Johannes Ibrahim, Ica Supermarket Husby, Einar Tibbelin,  
 Ica Maxi Moraberg. 

BLU NÄSTA för Wilma Halvarsson. 
”Jag ska fokusera och lära mig 

så mycket jag kan”.
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Handlarna positionerar sig efter beskedet om Axfoods uppköp  
av partihandelsrörelsen Bergendahls Food. Stämningen är 
avvaktande och det nya läget tycks vara för känsligt för 
kommentarer och reflektioner.

COOPS KÖP AV NETTO var möjligen en större över- 
raskning. Många analytiker har pekat på Bergendahls 
behov av externt kapital, storaffären var måhända en 
logisk följd av branschens behov av konsolidering. 

Därmed krymper utrymmet för den fria handeln,  
när två alternativa grossistkanaler blir en.

Det blir troligen lite knepigare att konkurrera på den 
lokala marknaden, när Hemköp och Matrebellerna 
hamnar under samma grossistparaply samtidigt  
som Axfood blir delägare i City Gross. 

Matrebellerna borde vara aningen snopna även  
om affären inte kom som en blixt från klar himmel,  
de valde väl att lämna Dagab av en anledning?  

Från Matrebellerna kommer enbart följande kommentar 
per mejl:
– Vad affären innebär för Matrebellerna är för tidigt  
att säga, vi avvaktar Konkurrensverkets beslut och 
kommande samtal med Axfood, säger Andreas Rosen-
sparr, Matrebellernas talesperson och handlare  
på Matboden i Ektorp. 

Tonen är lika avvaktande när det gäller Hemköp: 
– Vi avvaktar Konkurrensverkets beslut, säger Ove  
Ekman, handlare på Hemköp Telefonplan och ord- 
förande i Vi-föreningen inom Hemköp. 

På vilka sätt ska affären gynna Hemköpshandlarna?  
Det är måhända lättare att föreställa sig nyttan för  
Axfoods aktieägare än nyttan för den enskilde handlaren? 
Blir det lägre inköpspriser efter konsolideringen?

NYHETSKOMMENTAR 

Storaffären 
som ingen vill prata om

Det återstår att se hur prislapparna vid eventuella 
försäljningar av butiksrörelser i fria lägen kommer att 
påverkas framåt. 

ORGANISATIONEN SVERIGES KONSUMENTER vill förstås 
stoppa affären och de får sannolikt eldunderstöd  
från leverantörsleden.
– Sveriges Konsumenter har redan före denna affär 
krävt att studier ska genomföras av Konkurrensverket 
och att politiska åtgärder ska övervägas, säger  
generalsekreteraren Jan Bertoft till Dagligvarunytt. 
 
Storaffären är uppenbart känslig att kommentera från 
handlarhåll, visar det sig när Stockholmshandlar’n ringer 
runt. Man vill troligen inte säga något som kan störa 
kommande förhandlingar. Inte ens pensionerade bransch-
personer känner sig bekväma med att reflektera och bli 
citerade, av hänsyn till aktiva kompisar och kollegor. 

ENSAM BIL PÅ VÄGEN. Utrymmet för den fria handeln krymper när två alternativa grossistkanaler blir en.
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Annorlunda årsmöte
Årsmötet genomfördes med enbart poströster för första gången  
i föreningens historia. 
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HEMKÖPS VD SIMONE MARGULIES kunde under  
föregående vecka inte svara på vilka förändringar 
som är att vänta, i stället lämnade Axfoods press-
chef följande kommentar:
– Den här affären är positiv även ur ett handlar- 
perspektiv då den stärker erbjudandet till alla  
handlare, via till exempel ökade volymer, större skala 
och inköpskraft. Exakt vad den innebär är för tidigt 
att säga, och nu ska Konkurrensverket dessutom 
pröva affären. Så vi får återkomma efter det,  
säger Magnus Törnblom, presschef, Axfood AB.

Trots bristen på kommentarer och reflektioner, 
Stockholmshandlar’n kan nog ändå slå fast att det 
inte råder någon direkt jubelstämning, i något av 
handlarlägren, just nu.  n

 Martin Rosengren, redaktör.

Catharina Berg, tillsammans med övriga styrelsen, tackar Jan Lindberg för hans insatser samtidigt som 
de välkomnar Chatarina Nyrén, Ica Supermarket Fältöversten. Olavi Ruuskanen Peldán och styrelsen 
för Seniorklubben tackar Göran Sjöqvist för hans insatser, samtidigt som de välkomnar Elizabeth Iveroth. 
– Vi i styrelsen tackar för förtroendet och riktar ett varmt tack till alla som har poströstat, 94 stycken, 
säger SLHF:s ordförande Catharina Berg.  n

Val till SLHF-styrelse
SLHF:s styrelse består av följande ledamöter fram till årsmötet 2022. Om ej annat anges 
är ledamoten tidigare vald till 2022.

Ordförande: Catharina Berg. 
1:e vice ordförande: Ove Ekman 
(omval 2021–2023). 
2:e vice ordförande: Fredrik Olsson. 
Ledamöter: Ann-Christin Grau, 
Hans Lundgren (omval 2021–2023), 
Peter Frej, Frank Thelin (nyval 2021–2023). 
Seniorklubbens ordförande är ledamot enligt 
stadgarna. 
Suppleanter: Mikael Karlström, 
Chatarina Nyrén (nyval 2021–2023). 
   

SENIORKLUBBENS STYRELSE
Ordförande: Olavi Ruuskanen Peldán. 
Ledamöter: Börje Ahlén, 
Ulla Lundh (omval 2021–2023), 
Kjell Andersson (omval 2021–2023), 
Inga Svensson.
Suppleanter: Kerstin Öhman-Moberg, 
Elizabeth Iveroth (nyval 2021–2023).

FOTNOT: Missa inte! Ordförande Catharina Berg 
tillsammans med vd Peter Reneström ger ytterligare 
kommentarer om årsmötet och den närmaste fram-
tiden i en video, se hemsidan.

  

ÅRSMÖTET GENOMFÖRDES MED ENBART POSTRÖSTER. 
Peter Reneström och ordförande Catharina Berg 
önskar alla medlemmar en glad sommar! 
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Trots alla utmaningar kopplade till centrumläget, 
Ica Kvantum Farsta har ändå mäktat med 
att öka försäljningen något under pandemin.
– Just nu fokuserar vi på butiksköket där vi ser 
den största potentialen, säger Christopher 
Johansson.

Ica Kvantum  
Farsta
Handlare: Christopher Johansson.
Omsättning: 265 miljoner kronor netto.
Butiksyta: Cirka 3 300 kvadratmeter totalyta, 
varav cirka 2 400 kvadratmeter säljyta.
Antal anställda: 75. 
Antal kassor: 5 manuella, 22 självutcheckning/ 
självskanning. 
Öppet: 7.00–22.00, alla dagar.

Centrumbutikens  
satsningar under en 
utmanande period 
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CHRISTOPHER JOHANSSON ÄR ÖDMJUK inför det faktum 
att försäljningen ökade från 251 till 261 miljoner 
kronor netto, pandemiåret 2020.
– Det är många väldigt bra butiker i centrumlägen 
som har haft det väldigt tufft. Vi har nog gynnats av 
det halvexterna läget i centrum, med egen ingång 
från garaget. 

Farsta är ingen pendlingsdestination enligt Christopher 
Johansson, den minskade arbetspendlingen med  
kollektivtrafiken har inte drabbat butiken negativt. 
– Visst har ett antal lokaler gapat tomma, men vi har 
ett väldriftat centrum och en bra centrumledning, 
det har fyllts på med nya aktörer ganska snabbt, 
säger Christopher Johansson. 

DEN SENASTE STORA SATSNINGEN i butiken handlar  
om Världens mat. 
– Vi vet att kundgruppen uppskattar Icas varumärke, 
hittar de varorna de söker hos oss så finns det en 
oerhörd potential, Världens mat motsvarar redan 
dryckesavdelningen i försäljning. 

Butiken tar därför ett helhetsgrepp om Världens 
mat inom samtliga avdelningar, såsom inom mejeri, 
fryst och även en ny manuell köttavdelning som 
inbegriper halal. 

Christopher Johansson ser däremot ingen potential  
att utveckla klippsatsningarna djupare, konceptet  
sitter stadigt efter 22 prisoffensiva år i Farsta.

DÄRFÖR LIGGER HUVUDFOKUS just nu på det egna köket, 
med kökschef och kockar som gör unika och populära 
produkter från grunden, varje dag. 
– Vi kallar satsningen ”Farsta-köket 2.0” och det är där 
vi ser den största potentialen just nu när det handlar 
om att göra oss ännu mer unika på marknaden.

– Farsta-klippet och Farsta-köket går hand i hand,  
båda satsningarna handlar om att skapa lojalitet och 
anledning att besöka oss ofta, säger Christopher  
Johansson.

Äntligen minskar smittspridningen, äntligen ser restrik-
tionerna ut att kunna lättas successivt, Christopher 
Johansson ser så klart fram emot en normalare tillvaro 
även om Ica Kvantum Farsta klarade pandemin  
jämförelsevis bra. 
– Det ska bli kul att komma igång som vanligt igen och 
skapa en levande butik med event och avsmakningar, 
avslutar Christopher Johansson.  n

– Det här är ingen sprintdistans, vi ser det som ett 
maratonlopp och det kommer att krävas justeringar 
hela tiden, fortsätter Christopher Johansson.  

Handlarfamiljen har verkat i Farsta sedan 1999,  
den tidigare Supermarket-butiken profilerade hårt på 
offensiva klippvaror och satsningen är lika levande  
och aktiv i dag. ”Farsta-klippet” är ett känt begrepp 
bland kunderna, klippvarorna skiljer ut sig från övriga 
extrapriser genom att vara prissänkta med minst 
40 procent utifrån ordinarie pris, det handlar ofta 
om marknadsledande varor, ibland med kort datum. 
Klippjägaren måste besöka butiken ofta för att inte 
missa något. 
– Klippen är en viktig del av vår identitet och satsningen 
ger en levande butik, varje måndag bygger vi om runt 
25 klippgavlar. 

FUNGERAR SATSNINGEN LIKA BRA MED KVANTUM-
KOSTYMEN?
– Många tvivlade kanske på det, men det gör den 
absolut, klippen gifter sig jättebra med satsningarna 
på färskvaror. Jag älskar själv att göra klipp när jag 
handlar, gärna grejer som man inte köper i vanliga fall.
– Pris kommer alltid vara nummer två vid kundens 
val av butik, efter läge, fortsätter Christopher 
Johansson. 
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”MÅNGA VÄLDIGT BRA BUTIKER har haft det 
väldigt tufft. Vi har nog gynnats av det 

halvexterna läget”, säger Ica-handlare 
Christopher Johansson, ödmjuk 

inför det faktum att butiken klarat 
pandemin jämförelsevis bra. 

Christopher  
Johansson
Född: 1989, i Huddinge. 
Bor: Villa, i Stuvsta.
Familj: Son, två hundar.
Karriär i korthet: Aktiv i föräldrarna Janne och 
Maria Johanssons Ica-butik sedan 15 års ålder. 
Ica Skolans utbildningar. Familjen drev Ica 
Supermarket Farsta från 1999, butiken flyttade 
2014 och nyinvigde som Ica Kvantum Farsta  
med Christopher Johansson som handlare. 
Fritid: Sonen, hundarna, träning.    
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Här är handlarnas bästa 

fotb  llstips
Handlarkåren är enig om att Sverige går vidare från gruppspelet, i alla fall enligt 
Stockholmshandlar’ns enkät. När det gäller guldstriden så är Frankrike det hetaste tipset, 
men en av fyra handlare vågar tro på att Sverige går hela vägen. 

CARL SCHARTAU, ICA SUPERMARKET VANADIS
Gruppspelet: 
1. Sverige  2. Spanien  3. Polen  4. Slovakien
– Sverige, traditionellt starka i gruppspel, vinner 
gruppen på målskillnad före Spanien. Spanien går 
vidare med två oavgjorda och en vinst. 
Slutspelet: 
1. Frankrike  2. Belgien  3. Sverige
– Frankrike ser grymt starka ut och slår Belgien  
med 3-2 i finalen. Belgien når nästan ända fram,  
men Griesmann slår in en straff i 89:e minuten och 
säkrar guldet för Frankrike. Blir alltid ett skräll- 
lag till semifinal och nu räknas Sverige som skrällen 
som kämpar ända in i kaklet och tar bronset, det är 
dock ingen match om bronset så även svensk förlust  
i semi räknas ju då som brons – eller hur? 

Zlatans avbräck?
– Både plus och minus på den. Ett föryngrat svenskt 
lag hade säkert haft stor nytta av Zlatans erfarenhet, 
men Grankvist kommer göra detta minst lika bra, 
trots minimal speltid. I Zlatans två träningsmatcher 
tyckte jag totalt sett spelet var sämre än de utan Zlatan. 
Dock hade jag gärna haft med Zlatan i avgörande 
måstematcher. Det är där han är som bäst. 
– En liten skräll kanske, men Emil Forsberg får det  
att lossna ordentligt och blir faktiskt hela EM:s skytte- 
kung. Kul för honom och på tiden att han lyckas  
i ett mästerskap. 
 

Handlarnas bästa tips
Självklart har alla tips lämnats i god tid innan den 
första avsparken och EM-premiären. 

1. Hur tippar du Grupp E där Sverige ställs 
 mot Polen, Slovakien och Spanien? (De två   
 främsta lagen är garanterade avancemang.) 
2. Vad tror du om slutspelet, vilka lag tippar du  
 som 1–3? (Ingen bronsmatch spelas i EM,   
 men stilpoäng till den som prickar in en 
 av semifinalisterna som trea.)
3. Vad tror du om Zlatans inställda comeback,   
 hur påverkar avbräcket landslaget?

MARIA ROWLAND, ICA NÄRA STUVSTA
Gruppspelet:
1. Spanien  2. Polen  3. Sverige  4. Slovakien
– Sverige får det tyvärr tufft i grupp E. Många skador  
i backlinjen var ett frågetecken redan inför mästerskapet. 
Sverige går dock vidare som en av de bästa treorna.
Slutspelet:
1. England  2. Danmark  3. Belgien
– England vinner sin grupp. Eftersom flera matcher 
samt finalen spelas just i England så måste de vara 
favoriter. Danmark blir Nordens bästa lag och mäster-
skapets största skräll, de tar sig till final men får  
nöja sig med ett silver.

Zlatan avbräck?
– Zlatan är Zlatan, han skulle göra vilket lag som 
helst bättre. Men Sverige tog sig långt i VM utan Zlatan 
och får man till defensiven under EM så kan de göra 
en lika bra placering denna gång.
– Det ska bli kul att köra igång med ett EM som 
skjutits upp. Se upp för Danmark som är nya Grekland 
2004. Heja Sverige!

MAGNUS PERSSON, HEMKÖP GESTERS VÄSTERTORP, 
HEMKÖP VÄSTERÅS CITY
Gruppspelet: 
1. Sverige  2. Spanien  3. Polen  4. Slovakien
– Det blir tajt mellan Sverige och Spanien, men tror 
att det blir en härlig upplösning där vi avgör sent  
och blir gruppetta. 
Slutspelet:
1. Sverige  2. England  3. Frankrike
– Självklart måste man tippa med hjärtat, även 
om det blir svårt så får det bli en drömfinal mellan 
Sverige och England. 

Zlatans avbräck?
– Ja, det blir ett tungt avbräck då det hade varit den 
enda Bajen-kopplingen till EM.
(Zlatan är delägare i Hammarby sedan november 
2019, reds. anm.)
– Just den kopplingen kommer så klart
hela EM att sakna, säger Magnus Persson. 

Heja Sverige!
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TIPS FRÅN JURISTEN:  Enkla tumregler om sociala medier och upphovsrätt 
Det är viktigt att tänka på att vad som kan vara fritt 
för dig som privatperson, såsom att ta bilder på vänner 
och bekanta samt lägga upp dessa bilder på sociala 
medier, det kanske inte är tillåtet om du gör det som  
ett led i din näringsverksamhet. 

DET FÖRSTA DU SKA TÄNKA PÅ är vem som har tagit 
bilden eller filmen. Är det inte du själv så måste du ha 
tillstånd från upphovsmannen. Du bör i så fall ha ett 
avtal med fotografen, helst skriftligt, mejl går bra. Det 
bör av avtalet framgå att du får använda bilden i din 
marknadsföring, i vilka mediekanaler samt under hur 
lång tid du får använda materialet.

Även om du har anlitat en fotograf behöver du i sam-
band med en ny användning kontrollera att du får 
använda materialet igen. Om inget annat är avtalat 
så gäller att fotografen äger upphovsrätten och att 
du endast får använda bilderna för det ursprungliga 
ändamålet, en gång. 

är förbjuden och alla inlägg på sociala medier ska 
därför tydligt märkas med att det är ”reklam” och  
vem som står bakom reklamen. Detta krav är särskilt 
viktigt när det gäller inlägg på sociala medier som  
inte sker från ett företagskonto utan från ett privat 
konto eller via en så kallad influencer.

Advokat Andrés Uribe

Advokaterna Liman & Partners, 
med vilka SLHF har avtal, 
se vidare info om din förmån 
på SLHF:s hemsida. 

DET ANDRA DU SKA TÄNKA PÅ är att om du använder 
namn och/eller bild av fysiska personer i din marknads-
föring så behöver du enligt svensk lag få ett samtycke, 
helst skriftligt. Observera att detta krav även gäller för 
bilder på anställda som medverkar i marknadsföringen. 
Kravet på samtycke för att få använda bilder eller 
namn på fysiska personer i marknadsföringen har 
dessutom skärpts genom GDPR. Personer som har 
godkänt att deras bild får vara med i marknadsföring 
kan återkalla samtycket, det ingår i den så kallade 
”rätten att bli glömd”. Om en person begär att en bild 
ska tas bort bör man därför som regel skyndsamt ta 
bort bilden. 

EN SISTA SAK ATT TÄNKA PÅ är utformningen,  
all marknadsföring måste vara förenlig med ”god 
marknadsföringssed”. Det innebär bland annat att 
uppgifterna måste vara riktiga, att marknadsföring-
en inte är vilseledande och att det tydligt framgår  
att det är just marknadsföring. Dold marknadsföring 
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TANJA ILIĆ, ICA SUPERMARKET FAVORITEN, ÅKERSBERGA
Gruppspelet:
1. Spanien  2. Polen  3. Sverige  4. Slovakien
– Polen blir tvåa på bättre målskillnad.
Slutspelet:
1. Frankrike  2. Holland  3. Portugal

Zlatans avbräck?
– Det blir bättre sammanhållning i laget utan Zlatan 
men det räcker inte och Sverige åker ut i åttondelsfinal, 
tyvärr.
– Frankrike vinner finalen på övertid, (2-2 fulltid)  
mot Holland, tippar Tanja Ilić.  n

EM, herr, 2021
EM spelas i elva olika europeiska länder mellan 
11 juni och 11 juli. Här är samtliga grupper: 
Grupp A: Italien, Schweiz, Turkiet, Wales.
Grupp B: Belgien, Danmark, Ryssland, Finland.
Grupp C: Ukraina, Holland, Österrike, Nordma-
kedonien.
Grupp D: England, Kroatien, Tjeckien, Skottland.
Grupp E: Spanien, Polen, Sverige, Slovakien.
Grupp F: Tyskland, Frankrike, Portugal, Ungern.HUR LÅNGT SKA SVERIGE 

med Janne Andersson 
i spetsen gå? 
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Gamla Enskede 
Bryggeri
Grundades: 2012.
Ägare, grundare: Robin Johnander,  
som har nobbat alla anbud från intresserade 
investerare hittills. ”Jag vill behålla kontrollen”. 
Omsättning: 1,7 miljoner kronor netto.
Övrigt: Bryggeriet är alltigenom ekologiskt 
certifierat sedan 2015. Målet är att 95 procent 
av alla råvaror inom ett år även ska vara 
svenskproducerade.

INTRESSET VÄCKTES VID ETT STUDIEBESÖK på Nynäs-

hamns Bryggeri, Robin Johnander började experimen-

tera på spisen i köket innan han byggde om garaget 

och drog igång på allvar.

– Det handlar om att skapa något från grunden, 

något som inte finns att köpa på marknaden redan, 

du måste helt enkelt fixa det själv.

Efter två år kunde Robin Johnander leva på sin hobby 

och sluta jobba halvtid som lärare. 

– I början handlade passionen mest om att experi-

mentera med recepten, i dag är jag mer och mer 
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Hantverksbryggeriet  
har lämnat garaget 
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Gamla Enskede Bryggeri har flyttat en liten bit, från grundaren Robin Johnanders 
garage i Enskedevillan, till en industrilokal med rivningskontrakt i Slakthusområdet.  

Robin Johnander började experimentera på spisen i köket  
i Gamla Enskede för snart tio år sedan. Efter två år gick  
det att leva på hobbyn och sluta jobba halvtid som lärare. 

intresserad av företagsledardelarna, som att hitta 

lösningar för att effektivisera produktionen eller  

öka säkerheten. 

Flyttlasset från det 16 kvadratmeter stora garaget 

gick 2019, nu finns provsmakningstillstånd och en 

permanent scen i lokalen. Robin Johnander är även 

musiker och det går att arrangera provsmakningar 

och konserter med upp till 80 personer igen, så fort 

som pandemin släpper greppet. 

– Experimentlustan får sitt utlopp i baren. Mot övriga 

marknaden tror jag på att jobba med ett färre antal 

starka produkter i produktportföljen, som funkar  

i längden. 

Segmentet lokalproducerade hantverksöl riskerar 

att komma bort inom ölavdelningen, enligt Robin 

Johnander.

– Delikatessavdelningen är kanske en bättre placering 

för en hantverksmässig lättöl som kostar  



Gamla Enskede Bryggeri är godkända leverantörer till 

Ica och Coop. Tidigare samarbetade man med Gården 

Direkt gällande distributionen, men företaget gick  

i konkurs.

– Nu jobbar vi med direktleveranser mot butik i stället, 

vi har märkt att det även brukar passa handlarna bra 

att jobba direkt mot mindre nischade leverantörer, 

säger Robin Johnander.  

Ica Nära Årsta tog fram serien ”Årsta Ikoner” tillsam-

mans med Robin Johnander, en ”bärs med söderläge”. 

Butiken och bryggeriet är mycket diskreta avsändare  

på den stilfulla etiketten, som togs fram av Humming- 

birds kommunikationsbyrå.

– Byrån tävlade med etiketten till Svenska Designpriset. 

Vi valde att satsa rejält inför lanseringen, även om 

det skulle ta lång tid att få tillbaka kostnaden enbart 

för etiketten, berättar Ica-handlare Marcus Lindstrand, 

initiativtagare i Årsta för två år sedan, i dag är han 

handlare på Ica Nära Råbyvägen, Uppsala. 

Kostnadstäckningen skulle ändå komma snabbare  

än väntat, lanseringen blev en formidabel succé. 

– Det finns en stark och stolt lokalpatriotisk stämning 

i Årsta, vi valde att lyfta fram det lokala i stället för 

oss själva. Vi har gett serien bra plats i hyllan och har 

pushat för den med hjälp av sociala medier. Kända 

statyer och byggnader från området på etiketterna ger  

hög igenkänning, julölen pryds till exempel av Årsta kyrka. 
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Ica-handlare Marcus Lindstrand. 
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21 kronor i stället för sju kronor. Ölhyllorna har 

kommit att likna mejerihyllorna, med fler och fler 

produkter från de större aktörerna. 

Lättöl är en stark nisch sedan starten för Gamla 

Enskede Bryggeri. Genomslaget för alkoholfritt runt 

2015 innebar ett tillfälligt tapp i försäljningen för 

företaget, som fortfarande inte har kommit med 

någon lansering. 

– Vi experimenterar förstås inom alkoholfritt,  

men inget har smakat så bra som lättölen hittills. 

Segmentet lämpar sig kanske bäst för storskaliga 

och dyra industrimaskiner, när vi väl kommer med 

en lansering ska vi stå för den fullt ut, säger Robin 

Johnander. 

Suget efter småskaligt och lokalproducerat är starkt 

som bekant. Gamla Enskede Bryggeri vill maximera 

trovärdigheten genom att jobba med lokalt producerade 

råvaror så långt det någonsin är möjligt, just nu är 

andelen svenska råvaror 80 procent. 

En svensk öl bör vara svensk i vidare mening än att 

enbart förädlingen skett här, enligt Robin Johnander. 

– Vi kommer inte att nå 100 procent svenska råvaror, 

vi måste ta några humlesorter från utlandet för att 

uppnå vissa smaker. Men målet är att nå 95 procent 

svenskproducerat, allt ekologiskt förstås. Vi vill kunna 

säga ”svensk öl” med rak rygg.  

Målet är att 95 procent av alla råvaror 
inom ett år även ska vara svenskproducerade. 

Årsta Ikoner har nått en imponerande andel av 

försäljningen i butiken.

– Nu är andelen nära 50 procent av ölförsäljningen 

inom 3,5-procentsegmentet, satsningen har nästan 

gått av sig själv, det är jäkligt kul, avslutar Marcus 

Lindstrand.  n

FOTNOT: Kolla in videopresentationen med Robin Johnander  
och synen på lokalt producerade råvaror, SLHF:s hemsida.   
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Stockholms Livsmedelshandlareförening (SLHF)
Wivalliusgatan 25,112 60 Stockholm

Avsändare: JustNu Tryckeri, 
Varmvalsvägen 9, 721 30 Västerås

STOCKHOLMSHANDLAR’N GES UT AV STOCKHOLMS LIVSMEDELSHANDLAREFÖRENING (SLHF) 

Telefon: 08-441 79 50  Fax: 08-441 79 51  Post- och besöksadress: Wivalliusgatan 25, 112 60 Stockholm  VD: Peter Reneström, 08-441 79 53
Ekonomiassistent: Janne Svärd, 08-441 79 50  Konsult: Thomas Sundblom, 08-441 79 55  E-post: förnamn.efternamn@slhf.nu eller info@slhf.nu
Webbsajt: www.slhf.nu  Ansvarig utgivare: Peter Reneström, 08-441 79 53, peter.renestrom@slhf.nu  Redaktör: Martin Rosengren, 073-983 86 76, 
martin.rosengren@telia.com   Grafisk produktion: Ellens Grafisk form & Produktion, Västerås

SLHF-golf
Årets upplaga avgjordes den 10 juni 
på en solig och tuff bana, återigen 
på Salems Golfklubb.
 
Segrare blev Rasmus Banck från Hemköp 
Vendelsö på fantastiska 48 poäng.
Tvåa blev Jan Manthey, Ica Nära Sigma,  
på 38 poäng.
Tredjeplatsen gick till Tim Eriksson, 35 poäng.
Bästa dam var även i år Monica Bloom.
 
Vi tackar Lexus, Matador och Fruktimporten  
för deras fina prisbord.  n

Kostnadsfria 
utbildningar!

Utbildningarna genomförs på Villa Adolfsberg  
klockan 17.00–20.00 enligt följande:
•  ”Train The Trainer” (riktar sig till personer som 
 jobbar med introduktion av nya medarbetare), 
 19 augusti och 5 oktober.
•  Matfotografering för sociala medier, 
 20 september.
•  Veganskt och vegetariskt, 20 oktober.
•  Introduktion till frukt och grönt, 31 augusti 
 och 10 november. 
•  Introduktion till chark/ost/deli, 1 september 
 och 23 november. 

Dessutom genomförs premiären av den nya  
diplomutbildningen Miljö och hållbarhet för de  
20 först anmälda deltagarna helt kostnadsfritt. 

– Ta chansen att anmäla medarbetare till bas- 
utbildningarna som är jättebra, det finns även  
några platser kvar till diplomutbildningen,  
säger vd Peter Reneström. 

Anmälan till: bokning@slhf.nu  n

TA CHANSEN ATT ANMÄLA till SLHF:s helt kostnadsfria program som drar igång i höst.

RASMUS BANCK, till höger, kammade hem  
förstapriset, här flankerad av andra- 
pristagaren Jan Manthey. 

Nytt från Seniorklubben
VI HAR GENOMFÖRT ETT FÖRSTA MÖTE  
efter 1,5 år, där vi lagt upp riktlinjerna och 
en grov plan från hösten och framåt. Men 
eftersom vi ännu inte vet exakt hur det blir 
med rekommendationer och restriktioner 
ber vi att få komma tillbaka med närmare 
besked. 

HA EN JÄTTEFIN SOMMAR 
så hoppas vi verkligen att 
vi ses igen framåt hösten!

Olavi Ruuskanen Peldán, 
ordförande i Seniorklubben.
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Som ett led i att tillföra medlemsnytta rullas ett paket ut  
där upp till 260 medarbetare kan anmäla sig gratis till nio  
olika utbildningar. 
 


